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Vrijdag 16 februari 2024 

Gemeente Enschede 
t.a.v. Commissie Wijkbudgetten Stadsveld 

Beste commissie, 

Ik stuur deze mail n.a.v. het contact welke ik met Saskia van Dijk heb gehad over het 
plaatsen van een AED en het geven van reanimatie- en gebruik van AED training aan 
inwoners van de (omliggende) wijk(en). 

Op 23 november 2023 heeft u mijn aanvraag behandeld met betrekking tot plaatsing 
van een AED in de omgeving van de Dr. van der Zandestraat. Uit uw reactie bleek dat 
deze aanvraag voldeed aan de gestelde voorwaarden. In zake plaatsing heb ik een 
aanvullend voorstel, waar de commissie hopelijk positief tegenover staat. Aangezien 
dit voorstel waarschijnlijk verder gaat dan gebruikelijk is. 

Uit eigen onderzoek bleek er geen AED binnen 200 meter 
van mijn woning. Wel zijn er enkele AED’s beschikbaar 
buiten deze straal. Deze gaan halen is echter tijdverlies bij 
een reanimatie. De locaties van de AED kunt u links zien. 

Uit kadastrale gegevens (bron: kadastralekaart.com) van 
Boswinkel-Stadsveld-Stevenfenne blijkt dat de oudere 
leeftijdsgroepen bovengemiddeld vertegenwoordigd zijn in 
de wijken. 

Hartfalen is bij de oudere leeftijdsgroepen een belangrijke oorzaak van overlijden. 
Hieraan gekoppeld het niet kunnen reanimeren en/of een AED kunnen gebruiken 
door veel burgers. De inzet van een AED laat de overlevingskansen stijgen van 9 naar 
17%. Kan een AED binnen 6 minuten worden ingezet, dan overleeft zelfs de helft van 
de slachtoffers. 

http://kadastralekaart.com


Wat is een mogelijke oplossing om overlijden door hartfalen te beperken in de wijken? 
Meer AED’s plaatsen en inwoners trainen m.b.t. reanimatie en het gebruik van deze 
AED’s. 

In de raadsvergadering van het college van B&W, d.d. 17 oktober 2023, is een motie 
ingediend door mevr. N. Workel, om het aantal beschikbare AED’s en opgeleide 
vrijwilligers te vergroten. De motie sluit aan bij dit voorstel, namelijk het aantal 
getrainde burgerhulpverleners vergroten. 

(Na aanleiding van deze motie heb ik mevr. Workel inmiddels gemaild en alle 
raadslieden een kosteloze reanimatie en AED training aangeboden.) 

Mijn concrete voorstellen: 

• Plaatsing van een AED omgeving Dr. van der Zandestraat/S.L. Louwesstraat en  
inzichtelijk maken waar meer AED’s noodzakelijk zijn. 

• Reanimatie en AED training in de buurt en (omliggende) wijk(en). 

Van mevr. Van Dijk begreep ik dat uw commissie de procedure voor aanschaf voor 
haar rekening neemt vanuit het wijkbudget. Is er binnen dit budget ook ruimte om de 
buurt-/wijkbewoners te trainen? Hiervoor zie ik de volgende opties: 

Optie 1:  

Het geven van een reanimatie en AED training gefinancierd vanuit het wijkbudget om 
meer opgeleide burgerhulpverleners in de wijk(en) te krijgen die met een AED om 
kunnen gaan. 

Optie 2:   

Een gefinancierde deelconstructie (deels wijkbudget, deels eigen bijdrage) om 
mensen te stimuleren een cursus te volgen om zo levens te kunnen redden. Hierbij zou 
duidelijk kunnen worden gemaakt dat veel zorgverzekeraars dergelijke trainingen 
vergoeden. 

Ik hoop dat de commissie net zo enthousiast is al mevr. van Dijk. Aangezien dit de wijk 
mogelijk niet alleen meer opgeleide vrijwilligers geeft die een AED kunnen bedienen, 
maar teven kan leiden tot meer verbinding en een positieve boost voor de buurt en 
wijk. 

Uiteraard dient het één en ander verder uitgewerkt te worden. Hierover ga ik graag 
met de commissie in gesprek. U kunt mij bereiken via de contactgegevens bovenaan 
deze brief. 

Met vriendelijke groet, 

Sander Post - PREPARE  ME 


